
 

P r o t o k ó ł   Nr   XXXIV/13 

z XXXIV sesji Rady Miasta Skierniewice odbytej w dniu 25 marca 2013 roku  

w godz. 17.00 – 18.30 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Skierniewice przy  

ul. Senatorskiej 12 w  Skierniewicach pod przewodnictwem Przewodniczącego Rady 

Miasta Skierniewice Mariusza Dziudy. 

 

Ustawowa liczba radnych    - 21 

Faktyczna liczba radnych    - 21 

Liczba radnych obecnych na sesji   - 20  

Liczba radnych nieobecnych na sesji   - 1    

               - Radny Grzegorz Płuska   

                nieobecność usprawiedliwiona   

 

Lista obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 Porządek dzienny:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Uwagi do porządku dziennego. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr XXXIII/2013 z XXXIII sesji Rady Miasta Skierniewice odbytej  

w dniu 27 lutego 2013 roku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem działki 

31/4 o powierzchni 0,4881 ha, położonej przy ul. Skłodowskiej – Curie 170  

w Skierniewicach (obręb 3).  

5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Miasta Skierniewice”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie świadczenia usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2013 r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta 

Skierniewice.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Statucie Miasta Skierniewice.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę wniesioną przez Wojewodę Łódzkiego  

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi na uchwałę Rady Miasta Skierniewice 

Nr XXIX/110/12 z dnia 30 października 2012 roku w sprawie uchwalenia Statutu Miasta 

Skierniewice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Skierniewice w 2013 roku. 

13. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Skierniewice w okresie od 19 lutego 2013 roku do 12 

marca 2013 roku.  

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i oświadczenia.  

16. Sprawy  różne. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

    P u n k t  1 

Przewodniczący  Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  dokonał otwarcia  XXXIV sesji 

Rady Miasta Skierniewice, stwierdzając jednocześnie prawomocność obrad z uwagi na obecność 

20  radnych na ogólną liczbę 21. 
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  P u n k t  2 

Uwagi do porządku dziennego. 

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski  zgłosił autopoprawkę do pkt 5 sesji, tj. projektu 

uchwały w sprawie wprowadzenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta 

Skierniewice”. Autopoprawka jest zaopatrzona w opinie Państwowego Inspektora Sanitarnego. 

Opinia mówi, iż kosmetyczne zmiany do projektu uchwały w niczym nie kolidują  

z dotychczasową opinią wydaną przez Inspekcję Sanitarną. Kolejna autopoprawka dotyczy 

projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy. Ponadto Prezydent zgłosił wniosek o wprowadzenie dwóch 

projektów uchwał. Pierwszy projekt uchwały jest to projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Skierniewice wraz z prognozą 

długu na lata 2013-2022. Drugi wprowadzany projekt  dotyczy zmian w budżecie Miasta na 2013 

rok.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że o dwóch 

wnoszonych projektach uchwał wiedział wcześniej. Uchwały radni otrzymali w piątek, mieli więc 

czas, żeby się z nimi zapoznać.  Zaproponował, aby wniesione uchwały, omawiane były w pkt 13 

i pkt 14 sesji, aby nie burzyć ustalonego wcześniej porządku sesji.  

 

Wniosek o wprowadzenie pod obrady projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmian w 

budżecie Miasta na 2013 rok radni przyjęli większością głosów, przy 18  głosach ,,za”, braku 

głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się. 

Wniosek o wprowadzenie pod obrady projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Skierniewice wraz z prognozą długu na lata 

2013-2022 radni przyjęli większością głosów, przy 18  głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych 

 i 1 głosie wstrzymującym się.  

 

             P u n k t  3 

Protokół Nr XXXIV/2013 z XXXIII sesji Rady Miasta Skierniewice odbytej w dniu 27 lutego  

2013 roku  radni przyjęli jednogłośnie, przy 19 głosach ,,za”.  

 

    P u n k t  4 

Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem działki 31/4  

o powierzchni 0,4881 ha, położonej przy ul. Skłodowskiej – Curie 170 w Skierniewicach (obręb 

3) radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  

 

Przewodniczący Komisji Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta 

Skierniewice Radny Stanisław Szałwiński poinformował, że omawiany projekt uchwały Komisja 

zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, przy 10  głosach ,,za”.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie.  

Uchwałę Nr XXXIV/25/13 w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem 

działki 31/4 o powierzchni 0,4881 ha, położonej przy ul. Skłodowskiej – Curie 170  

w Skierniewicach (obręb 3)  Rada Miasta Skierniewice podjęła jednogłośnie, przy 19 głosach 

,,za”.  

Uchwała Nr XXXIV/25/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

 

 



 3 

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda ogłosił przerwę celem odbycia posiedzenia 

Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku Publicznego Rady Miasta 

Skierniewice oraz Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Skierniewice. Po zakończeniu przerwy 

Przewodniczący wznowił obrady. 

 

P u n k t  5 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku  

na terenie Miasta Skierniewice” wraz z autopoprawką  radni otrzymali na piśmie w terminie 

wcześniejszym.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Skierniewice Radna Danuta Nowakowska poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały wraz z autopoprawką  Komisja zaopiniowała większością głosów 

pozytywnie, przy 9 głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się.  

 

Radny Jarosław Chęcielewski  powiedział, że na posiedzeniu Komisji  ds. Samorządu, Zdrowia, 

Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku Publicznego RMS odbyła się dosyć długa  

i konstruktywna dyskusja. Zauważono pozytywne zapisy, jak np. regulowanie terminu podłączenia 

się do sieci kanalizacyjnej przez mieszkańców. Radny chciałby zadać pytanie, które wynika z tej 

dyskusji i dotyczy §30 Regulaminu. Zapis paragrafu brzmi: ,,Straż Miejska i inni upoważnieni 

przez Prezydenta Miasta Skierniewice pracownicy oraz jednostki upoważnione  

do kontroli na mocy odrębnych przepisów są uprawnieni do wykonywania czynności kontrolnych 

w zakresie postanowień Regulaminu”.  Radny powiedział, że chciałby uzyskać dość  jasną  

i precyzyjną odpowiedź na pytanie, na ile restrykcyjne będą to działania Straży Miejskiej? 

Dyskutowano na temat np. ilości sztuk poszczególnych zwierząt hodowlanych, jakie mieszkańcy 

mogą w swoich posesjach utrzymywać. Ciekawa jest też kwestia możliwości sprawdzania spalania 

śmieci w piecach w domu. Regulamin o tym nie mówi. Zapytał, jak tego typu kwestie Straż 

Miejska będzie mogła kontrolować i na ile konsekwentnie będzie w swoich kontrolach 

postępować? Powinno zostać to jasno powiedziane. 

Radna Violetta Felczak  powiedziała, że zaniepokoił Ją zapis w rozdziale 2  §4, który mówi,  

że ,,Właściciele nieruchomości zapewniają utrzymanie czystości i porządku na terenie swoich 

nieruchomości przez wyposażenie ich w pojemniki służące do zbierania odpadów komunalnych  

i utrzymywanie ich w odpowiednim stanie sanitarnym”. Radna zapytała, czy mieszkańcy mają 

zaopatrzyć swoje posesje w pojemniki do wywożenia śmieci? Ponadto Radna odniosła się do 

rozdziału 3 §7. Powiedziała, że wcześniej mówiono o tym, że wywóz śmieci nie będzie 

limitowany. Czytając §7 ma się obiekcję, że wywóz jednak limitowany będzie. Treść paragrafu 

brzmi: ,, Ilość pojemników służących do gromadzenia odpadów komunalnych będzie dostosowana 

do liczby osób zamieszkałych na danej nieruchomości lub przebywających tymczasowo  

na nieruchomości niezamieszkałej, na której powstają odpady komunalne”.  

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski  powiedział, że na pytanie zadane przez 

Radnego Jarosława Chęcielewskiego odpowiedzi udzieli Komendant Straży Miejskiej, natomiast 

na pytanie Radnej Violetty Felczak odpowiedzi udzieli Naczelnik Wydziału Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska UM Skierniewice Piotr Zawadzki.  

Komendant Straży Miejskiej w Skierniewicach Artur Głuszcz  powiedział, że jeśli chodzi  

o restrykcyjność egzekwowania prawa, Straż Miejska ma 3 instrumenty, którymi może  

się posługiwać, tj.  art. 41 Kodeksu Wykroczeń – pouczenie, nałożenie grzywny w postaci 

mandatu karnego do 500,-zł lub skierowanie sprawy do Sądu, wówczas Sąd zadecyduje  

o restrykcji.  
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Naczelnik Wydziały Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta 

Skierniewice Piotr Zawadzki  zapewnił, że absolutnie nie ma takiej idei, o której Radna mówi  

i wątpliwości, o których Radna wspominała. Zapis należy czytać łącznie z §8 i ma to służyć temu, 

aby liczba pojemników i ich objętość nie była zbyt mała w stosunku do ilości osób korzystających 

z danej nieruchomości. Podane są przeliczniki na jednego mieszkańca. Przeliczniki  

te są wystarczające. Jeżeli pojemników będzie za mało w stosunku do faktycznie powstającej 

liczby, czy struktury odpadów na terenie danej nieruchomości, to po prostu będzie ona 

zwiększona. Przewidywane jest, że pojemniki będą dostarczane przez operatora wywożącego 

odpady. Nie będzie więc obowiązku zakupu bezpośrednio. Będzie możliwość dzierżawy. 

Pojemniki dostarczane będą tak, jak do tej pory.  

Radny Jarosław Chęcielewski  poprosił o doprecyzowanie odpowiedzi. Zapytał, czy działania,  

o których mówi Komendant będą miały charakter interwencyjny, czy też prewencyjny? Co jeśli 

ktoś hoduje dwa konie a w Regulaminie ma zapisane, że może hodować jednego konia? Zapytał,  

czy po uchwaleniu Regulaminu gospodarz ma się pozbyć zwierzęcia? Zapytał też, na ile 

restrykcyjnie Miasto podchodziło będzie do Regulaminu? 

Naczelnik Wydziały Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Miasta 

Skierniewice Piotr Zawadzki  powiedział, że na to pytanie Radny uzyskał dość jednoznaczną 

odpowiedź na posiedzeniu Komisji. Liczba ograniczenia hodowli zwierząt gospodarskich dotyczy 

tylko i wyłącznie terenów, które nie są terenami rolniczego użytkowania. Należy to na początku 

stwierdzić. Na pewno nie będą to prewencyjne działania. Działania będą interwencyjne, gdyż  

z takimi Miasto ma do czynienia od czasu wejścia w życie Ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach, czyli od roku 1996. Jest to okres ponad 15 lat. Kwestia dotyczy sytuacji, 

kiedy faktycznie będzie stwarzana uciążliwość dla sąsiadów i zostanie ona przekazana przez 

środowiska sąsiedzkie. W tego typu sytuacjach Straż interweniuje. Na posiedzeniu Komisji 

dyskutowano na temat liczby królików. Naczelnik stwierdził, że kwestia zawsze jest dyskusyjna, 

ale w omawianym przypadku sprawa dotyczy uciążliwości, które będą odczuwane przez sąsiadów, 

lub szerszą liczbę osób w stosunku do danego miejsca.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie wraz z autopoprawką. 

 

Uchwałę Nr XXXIV/26/13 w sprawie wprowadzenia „Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Miasta Skierniewice” Rada Miasta Skierniewice podjęła większością głosów, 

przy 19 głosów ,,za”, braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się.  

Uchwała Nr XXXIV/26/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

 

P u n k t  6 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług  

w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których zamieszkują mieszkańcy wraz z autopoprawką  radni otrzymali na piśmie w terminie 

wcześniejszym.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Skierniewice Radna Danuta Nowakowska poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały wraz z autopoprawką Komisja zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie, przy 10  głosach ,,za”.   

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie wraz z autopoprawką. 
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Uchwałę Nr XXXIV/27/13 w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy Rada Miasta Skierniewice podjęła 

jednogłośnie, przy 20 głosach ,,za”.   

Uchwała Nr XXXIV/27/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

 

P u n k t  7 

Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2013r. radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Skierniewice Radna Danuta Nowakowska poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, przy 9  głosach 

,,za”. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie.  

Uchwałę Nr XXXIV/28/13 w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej  

i społecznej osób niepełnosprawnych, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2013r. Rada Miasta Skierniewice podjęła jednogłośnie, 

przy 20 głosach ,,za”.   

Uchwała Nr XXXIV/28/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

P u n k t  8 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego radni 

otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Skierniewice Radna Danuta Nowakowska poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała większością głosów pozytywnie, przy 7 

głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę Nr XXXIV/29/13 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego Rada Miasta Skierniewice podjęła większością głosów, przy 19 głosów ,,za”, 

braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się.  

Uchwała Nr XXXIV/29/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

P u n k t  9 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Skierniewice 

radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Skierniewice Radna Danuta Nowakowska poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała większością głosów pozytywnie, przy 4 

głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się uznając skargę  

za bezzasadną. 1 radny nie brał udziału w głosowaniu. 
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Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę Nr XXXIV/30/13 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta 

Skierniewice Rada Miasta Skierniewice podjęła większością głosów, przy 14 głosów ,,za”, braku 

głosów przeciwnych i 5  głosach  wstrzymujących się. 1 radny  nie brał udziału w głosowaniu.  

Uchwała Nr XXXIV/30/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

P u n k t  10 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Miasta Skierniewice radni otrzymali na piśmie  

w terminie wcześniejszym.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Skierniewice Radna Danuta Nowakowska poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała większością głosów pozytywnie, przy 8 

głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę Nr XXXIV/31/13 w sprawie zmian w Statucie Miasta Skierniewice Rada Miasta 

Skierniewice podjęła jednogłośnie, przy 20 głosów ,,za”. 

Uchwała Nr XXXIV/31/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

P u n k t  11 

Projekt uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę wniesioną przez Wojewodę Łódzkiego  

do Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego w Łodzi na uchwałę Rady Miasta Skierniewice  

Nr XXIX/110/12 z dnia 30 października 2012 roku w sprawie uchwalenia Statutu Miasta 

Skierniewice radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  

 

Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Skierniewice Radna Danuta Nowakowska poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała większością głosów pozytywnie, przy 7 

głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących  się. 

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że sesja została 

zwołana w tak nietypowym terminie ze względu na omawianą uchwałę. Radę Miasta obligował 

termin przekazania skargi do Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę Nr XXXIV/32/13 w sprawie odpowiedzi na skargę wniesioną przez Wojewodę 

Łódzkiego do Wojewódzkiego Sadu Administracyjnego w Łodzi na uchwałę Rady Miasta 

Skierniewice Nr XXIX/110/12 z dnia 30 października 2012 roku w sprawie uchwalenia Statutu 

Miasta Skierniewice Rada Miasta Skierniewice podjęła jednogłośnie, przy 20 głosów ,,za”. 

Uchwała Nr XXXIV/32/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

 

P u n k t  12 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Skierniewice w 2013 roku radni 

otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  
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Przewodnicząca Komisji ds. Samorządu, Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Skierniewice Radna Danuta Nowakowska poinformowała,  

że omawiany projekt uchwały Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie, przy 8 głosach 

,,za”. 

 

Radna Alicja Cyrańska powiedziała, że przeznaczono 7 000,-zł na dokarmianie miejskich 

kotów. Kwota jest za mała. Jeśli przyjmie się, że Miasto ma na stanie 200 kotów zarejestrowanych 

u opiekunek społecznych, 1 kot dziennie spożywa pokarm za złotówkę,  karmę należy dostarczyć 

kotom w przeciągu 4 miesięcy od grudnia do marca, co daje  120 dni, to jeden kot zje w tym 

okresie pokarm za 120,-zł. Miasto ma 200 kotów, więc ich utrzymanie kosztuje  24 000,-zł.  

Na to utrzymanie Miasto powinno przeznaczyć swoje środki a tego nie robi. 7 000,-zł jest  

to mniej niż 1/3 potrzebnych wydatków. Resztę finansują osoby, którym nienajlepiej się powodzi. 

Są to emerytki, nauczycielki, osoby mało zarabiające i ubogie. Miastu powinno być wstyd,  

że te szlachetne osoby wyręczają Miasto w wydatkach, które Skierniewice powinny przeznaczyć 

na utrzymanie kotów.  

Radna Violetta Felczak powiedziała, że Jej uwagę w omawianej uchwale zwrócił pkt 8 §4. 

Kwestia dotyczy sterylizacji i kastracji kotów. Radną zastanawiało w jaki sposób opiekunka, 

lekarz, czy też ktoś inny, kto złapie i zawiezie kota do sterylizacji, będzie wiedział, że ten kot jest 

po kastracji?  Czy działanie nie będzie przeprowadzane kilkakrotnie na jednym zwierzaku? 

Radny Dariusz Chęcielewski powiedział, że w uchwale podana jest informacja, że Miasto 

Skierniewice ma zapewnić bezdomnym zwierzętom schronisko, w przypadku Skierniewic 

rozumie się przez to ZUM. Zapytał, czy Miasto nie powinno zażyczyć sobie od ZUM konkretnego 

planu związanego z dalszym rozwojem schroniska. Zostały podpisane umowy z czterema 

gminami. Liczba psów zaczyna wzrastać. Ilość miejsc jest dosyć znikoma a w Rozporządzeniu 

Ministra Rolnictwa w sprawie szczególnych wymagań wobec schronisk można przeczytać,  

że ściany, podłogi i drzwi w pomieszczeniach i boksach wykonuje się z materiałów do mycia  

i odkażania, łatwych w utrzymaniu, które nie powodują urazów i kontuzji u zwierząt.  

W Skierniewicach jest do tego trochę daleko. Zapytał, czy nie powinien powstać na kilka 

najbliższych lat szczegółowy i  profesjonalny plan inwestycji wiążący ZUM do przeprowadzenia 

prac związanych z ulepszaniem tego terenu, aby to, co zostało już zrobione nie ulegało 

zniszczeniu.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda zapytał Radnej Violetty Felczak, 

jak można dokonać wielokrotnej kastracji? Powiedział, że  nie rozumie wypowiedzi.  

Radna Violetta Felczak  powiedziała, że u kota jest to oczywiste, ale u kotki już mniej.  

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski  powiedział,  że na temat kastracji, odpowiedzi 

udzieli Dyrektor Miejskiego Inspektoratu Weterynarii Tadeusz Gąska Domarecki. Odnośnie 

pytania Radnej Alicji Cyrańskiej Prezydent powiedział, że jeśli będzie taka potrzeba, nic nie stoi 

na przeszkodzie, aby środki zwiększyć. 7 000,-zł nie jest to kwota astronomiczna, która  

w jakikolwiek sposób mogłaby poważnie obciążać budżet Miasta. Prezydent rozumie, że liczba 

200 kotów również jest szacunkowa. Zdaniem Prezydenta kotów bezdomnych na terenie Miasta 

jest zdecydowanie więcej. Prezydent ogromnie ceni osoby, które ze szlachetnych pobudek 

dokarmiają koty i zna wiele takich osób. Zdaniem Prezydenta, kiedy Miastu uda się wybudować 

kociarnię w schronisku, a prawdopodobnie będzie to w ciągu najbliższych lat, problem zostanie 

rozwiązany. Obecnie Miasto może jedynie w razie konieczności zwiększyć środki z 7000,-zł  

do 24000,-zł. Prezydent rozumie, że opierając się na rachunkach Radnej, potrzeba środków  

na poziomie 24 000,-zł. Odnośnie pytania Radnego Dariusza Chęcielewskiego, Prezydent 

powiedział, że jest oczywiście koncepcja rozbudowy schroniska, ale wiąże się to ze środkami 

finansowymi. Miasto na to pytanie musi sobie odpowiedzieć podczas prac nad kolejnymi 

budżetami. W tym roku Miasto ogromny wysiłek finansowy poniosło poprzez sam zakup działki  

o wielkości 1 hektara 20 arów  od Instytutu Ogrodnictwa. Wysiłek ten wiązał się z kosztami  
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na poziomie 300 000,-zł. Dochodzą środki na utrzymanie schroniska oraz 50 000,-zł, które 

Miasto zainwestowało w remont obiektu. Zdaniem Prezydenta jest to duży wydatek i na więcej 

Miasta obecnie nie stać. Jest to więc pytanie do kolejnych budżetów. Jeśli Miasto podejmie 

decyzję, że jest w stanie co roku wydatkować kwotę 200 000,-zł – 300 000,-zł, to rozsądne stanie 

się to, aby opracować już szczegółową dokumentację techniczną. Na dzień dzisiejszy koncepcja 

jest, ale Miasto musi sobie odpowiedzieć, czy będzie w stanie kilka lat z rzędu przeznaczać 

właśnie taką kwotę. Prezydent uważa, że 300 000,-zł to minimum, aby prace posuwały  

się naprzód.  

Dyrektor Miejskiego Inspektoratu Weterynarii Tadeusz Gąska-Domarecki  powiedział,  

że pytanie jest ciekawe i zaskakujące. Poinformował, że lekarz zatrudniony na podstawie umowy 

z Urzędem Miasta z całą pewnościa jest profesjonalistą i nie będzie miał rzadnych problemów 

tego typu. Rada Miasta może być spokojna, gdyż problemów nie będzie. Ponadto powiedział,  

że zdarzyły się rzeczy, które wszystkich zbulwersowały. Chodzi o pojawienie się dzików  

w Miescie. Dyrektor miał przyjemność przed tygodniem rozmawiać z Prezydentem  o tym,  

że udoskonalona zostanie metodyka likwidowania takich zdarzeń. Dyrektor codziennie ma  

do czynienia z podobnymi przypadkami, dziś sytuacja podobna dotyczyła lisa w innej gminie.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda powiedział, że jeśli Miasto 

Skierniewice chce być ekologiczne, to muszą być tu i dziki i lisy.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie. 

Uchwałę Nr XXXIV/33/13 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Skierniewice w 2013 roku Rada Miasta 

Skierniewice podjęła jednogłośnie, przy 20 głosów ,,za”. 

Uchwała Nr XXXIV/33/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

P u n k t  13 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej   

Miasta Skierniewice wraz z prognozą długu na lata 2013-2022 radni otrzymali na piśmie  

w terminie wcześniejszym.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Radny Leszek Jek poinformował, że omawiany 

projekt uchwały Komisja zaopiniowała większością głosów pozytywnie, przy 9  głosach „za”, 

braku głosów przeciwnych i 4  głosach wstrzymujących się.   

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał  

pod głosowanie projekt uchwały  w w/w sprawie.   

Uchwałę Nr XXXIV/34/13 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Skierniewice wraz z prognozą długu na lata 2013-2022 Rada Miasta 

Skierniewice podjęła większością głosów przy 15  głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych i 5 

głosach wstrzymujących się.  

Uchwała Nr XXXIV/34/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

 

P u n k t  14 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zmian w budżecie Miasta Skierniewice  

na 2013 rok  radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Radny Leszek Jek poinformował, że omawiany 

projekt uchwały wraz z autopoprawką Komisja zaopiniowała większością głosów pozytywnie, przy 

9 głosach „za”, braku głosów przeciwnych i 4  głosach wstrzymujących się.   
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Autopoprawka zgłoszona została ustnie na Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Skierniewice 

z uwagi na błąd pisarski, który polegał na wprowadzeniu w §1 podpunkcie 7 błędnej kwoty.  

Zgodnie z autopoprawką §1 podpunkt 7 uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2013 rok 

otrzymuje brzmienie ,,Różnica między dochodami i wydatkami stanowi planowany deficyt 

budżetu w wysokości 3 593 043,39 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi  

z zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 3 593 043,39 zł.  

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda odczytał i poddał pod głosowanie 

projekt uchwały  w w/w sprawie wraz z autopoprawką .  

Uchwałę Nr XXXIV/35/13 w sprawie zmian w budżecie Miasta Skierniewice na 2013 rok Rada 

Miasta Skierniewice podjęła większością głosów przy 15  głosach ,,za”, braku głosów przeciwnych 

i 5 głosach wstrzymujących się.  

Uchwała Nr XXXIV/35/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu z sesji.   

 

P u n k t  15 

Informację o pracy Prezydenta Miasta Skierniewice w okresie od 19 lutego 2013 roku  

do 12 marca 2013 roku radni otrzymali na piśmie w terminie wcześniejszym.  

 

Radny Adam Stanecki  powiedział, że w dniu 27 lutego br. otwarto oferty dotyczące przetargów 

na inwestycje. Wymienione jest kilka inwestycji. Zapytał, czy na dzień dzisiejszy można 

powiedzieć, że wyłoniono wykonawcę inwestycji? Ponadto Radny powiedział, że trwa realizacja 

inwestycji budowa drogi od ul. Łowickiej do ul. Waryńskiego. Obok inwestycji dotyczącej parku, 

jest to największa inwestycja realizowana w Skierniewicach. Zapytał, czy warunki atmosferyczne 

nie spowodowały, że firma wykonująca to zadanie ma opóźnienia?  

Radny Jarosław Chęcielewski  odniósł się do działu 2 informacji pkt 1. Jest tam mowa  

o remontach nawierzchni prowadzonych przez firmę ,,Skierdróg”. Zapytał, które ulice zostały 

naprawione? W pkt 1 jest podana informacja na temat remontu ul. Armii Krajowej na odcinku  

od ul. Łowickiej do ul. Nowobielańskiej. Termin zakończenia robót jest określony do roku 2013. 

Termin nie jest bliżej sprecyzowany. Zapytał, czy można przewidywać końcowy termin 

inwestycji? Ponadto zapytał, na jakim etapie aktualnie jest inwestycja? Zapytał też o przegląd 

obiektów mostowych położonych w ciągach dróg publicznych na terenie Miasta.  Zapytał, o które 

obiekty mostowe chodzi? 

Radna Violetta Felczak odniosła się do działu 6 pn. Rozwój gospodarczy i sprawy społeczne.  

W pierwszej pozycji jest zapisane, iż Prezydent Miasta wyraził zgodę na objęcie patronatem balu. 

Zapytała, jaka kwota została przenzaczona? Wszelkie inne pozycje mają podane kwoty.  

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski  powiedział, że nie ma podanej kwoty, gdyż jest 

to patronat bez wsparcia finansowego. Odnośnie pytań Radnych Adama Staneckiego i Jarosława 

Chęcielewskiego odpowiedzi udzieli Naczelnik Wydziału Dróg i Komunikacji Stanisław Lipiec. 

Naczelnik Wydziału Dróg i Komunikacji Urzędu Miasta Skierniewice Stanisław Lipiec 

powiedział, że w dniu 21 lutego 2013 roku dokonano otwarcia złożonych ofert. Na dzień pisania 

informacji dla radnych nie było rozstrzygnięcia, dlatego podana jest informacja, że trwa procedura 

przetargowa. Obecnie procedura jest zakończona. Wykonawcy zadań zostali wybrani. Realizację 

inwestycji drogi łączącej ul. Łowicką z ul. Waryńskiego firma ,,Skanska” prowadzi 

systematycznie i wykonuje prace możliwe do wykonania w zimowych warunkach 

atmosferycznych. Po oczyszczeniu terenu z wszelkiej roślinności,  zorganizowaniu placu budowy 

i ułożeniu drogi dojazdowej niezbędnej do budowy mostu przystąpiono do zasadniczych  robót 

fundamentowych mostu. Trwa fundamentowanie betonowanie. Harmonogram robót budowy nie 

jest zagrożony. Odnośnie pytania Radnego Jarosława Chęcielewskiego Naczelnik powiedział,  

że w tym momencie nie jest w stanie precyzyjnie powiedzieć, których  ulic kwestia dotyczy.   
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Nie chodzi o system naprawy, ale zabezpieczenie przed ewentualnymi skutkami uszkodzeń jezdni. 

Warunki zimowe w tym sezonie są bardzo niesprzyjające dla dróg. Częste jest przechodzenie 

przez tzw. ,,pkt 0” w termometrze. Jest to zjawiskiem bardzo destrukcyjnym. Zabiegi dotyczą 

remontu interwencyjnego. Jeżeli Radny zechce zapoznać się z miejscami, w których wykonywane 

były prace Naczelnik zaprasza do Wydziału Dróg i Komunikacji UM Skierniewice, gdyż w tym 

momencie nie jest w stanie przedstawić kwestii szczegółowo. Odnośnie terminu wykonania  

ul. Armii Krajowej sprawa wygląda skomplikowanie, gdyż  Miasto ma zastrzeżenia co do jakości 

wykonanych robót. Roboty te są więc kwestionowane. Już tygodniowa, czy też półtora 

tygodniowa odwilż spowodowała, że wykonawca przystąpił do rozbiórki wadliwie wykonanej 

ścieżki pieszorowerowej. Oczywiście roboty przerwał, gdyż panujące mrozy uniemożliwiają 

wykonanie robót, ale jak tylko nastanie właściwa temperatura i ustąpi zmarzlina gruntu, 

niewątpliwie pokażą się ekipy robotników. Miasto będzie też kwestionowało niektóre fragmenty 

wykonanej nawierzchni asfaltowej, które nie spełniają wymagań szczegółowej specyfikacji 

technicznej, a dla których zostały pobrane próbki. Wykonano badania laboratoryjne 

potwierdzające obawy Miasta. Trudno w tym momencie powiedzieć, jaki będzie termin. Od 31 

października 2012 roku, z  każdym dniem rosną i będą naliczane umowne kary dla wykonawcy. 

Termin zakończenia tej inwestycji, czym będzie wcześniejszy, tym będzie bardziej korzystny  

dla wykonawcy, gdyż kary będą mniejsze. Na dzień dzisiejszy Naczelnik nie ma informacji  

o dokładnej planowanej dacie. Z pewnością wykonawca nie będzie zakończenia robót odwlekał. 

Poinformował ponadto, że informacja dotyczy wszystkich obiektów mostowych, czyli dwóch 

wiaduktów i trzech mostów. W informacji jest też mowa o przeglądach dróg, nie tylko obiektów 

mostowych. Wymaga tego od zarządcy drogi prawo budowlane. Takie przeglądy musza się odbyć 

corocznie i raz pięć lat (rozszerzone). Dotyczy to wszystkich obiektów mostowych na terenie 

Miasta Skierniewice. 

 

P u n k t  16 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Radna Alicja Cyrańska  powiedziała, że otrzymała odpowiedź od I Zastępcy Prezydenta Miasta 

Skierniewice na interpelację dotyczącą pedofilii. I Zastępca Prezydenta uważa, że Jej działania  

w sprawie walki z molestowaniem seksualnym są wystarczające. Radna tak nie uważa i nadal 

podtrzymuje swój apel, aby przeszkolić całe otoczenie dzieci, tzn. nauczycieli, pedagogów, 

kuratorów, ludzi pracujących w stowarzyszeniach i fundacjach zajmujących się pomocą rodzinie. 

Ogólnopolska kampania, którą prowadziła fundacja ,,Dzieci niczyje” pod nazwą ,,Zły dotyk” 

Trwała, 10 lat ale już się zakończyła o czym Radna nie wiedziała. W związku z powyższym 

propozycja zgłoszona przez Radną na poprzedniej sesji jest nieaktualna. Propozycję, którą Radna 

teraz przedstawi, skonsultowała wcześniej z fundacją ,,Dzieci niczyje” oraz Wydziałem 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie Urzędu Miasta Warszawy. Zdaniem Radnej, należy 

zawiązać porozumienie pomiędzy dwiema przychodniami psychologiczno pedagogicznymi, które 

istnieją w Skierniewicach, Miejskim Ośrodkiem Pomocy Rodzinie oraz  organizacją pozarządową. 

Pozwoli to na przepływ informacji pomiędzy tymi podmiotami, na temat dziecka krzywdzonego. 

Następnie należy wysłać dwie osoby, najlepiej spośród psychologów, na trwające 200 godzin 

szkolenie do Warszawy, do fundacji ,,Dzieci niczyje”. Szkolenie jest dość długie. Radna sprawę 

konsultowała z dyrektorami dwóch istniejących w Skierniewicach przychodni. Dyrektorzy skłonni 

byliby, żeby jeden psychologz Przychodni uczestniczył w szkoleniu, oczywiście pod warunkiem, 

że za jednego zapłaci Miasto a za drugiego Starosta, gdyż kwestia dotyczy też  Przychodni 

Powiatowej. Te dwie osoby po 200 godzinnym przeszkoleniu będą stanowiły kadrę, która będzie 

mogła szkolić nauczycieli w Skierniewicach. Szkolenie nauczycieli musi trwać minimalnie  

20 godzin. Przeszkolenie otoczenia dzieci jest tak ważne, gdyż problem pedofilii jest niesłychanie 

skomplikowany i walka z nim jest trudna. Największą trudność sprawia milczenie ofiar. Dzieci nie 

mówią o tym bo się wstydzą. Sprawcami molestowania są osoby im doskonale znane, najbliższe. 
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Osoby te wywierają presję na dzieciach, wręcz je szantażują i mają z dzieckiem wspólną 

tajemnicę. Choćby nie wiadomo jak wspaniale były prowadzone pogadanki w szkołach, niestety, 

ale milczenie bardzo często nie będzie niczym przerwane, gdyż wstyd w tej sprawie jest 

dominujący. O swoich przeżyciach ofiary mówią najczęściej w wieku dorosłym, kiedy mają 

ułożone życie rodzinne i uzyskują wsparcie w postaci męża i dzieci. Bardzo ważną sprawą jest  

to, aby nauczyciele potrafili rozpoznać syndrom dziecka molestowanego, co nie jest prostą sprawą. 

Nauczyciele muszą umieć stosować specjalne procedury, które mówią min. np. że niedopuszczalne 

jest wielokrotne przesłuchiwanie dziecka. Rodzi to trauma, wstyd i poniżenie dziecka, a samo  

to cierpienie jest porównywalne z aktem molestowania. Zdarza się, że dziecko musi swoją historię 

opowiadać po kilkakroć dorosłym osobom, by te zechciały mu uwierzyć. Dorosłym często takie 

sytuacje wydają się tylko hipotetyczno teoretyczne. Co jest niewyobrażalne, to nie istnieje. 

Złożony do prokuratury materiał musi być na tyle uzasadniony, by prokurator zechciał się nim 

pozytywnie i poważnie zainteresować. Prokurator musi mieć zgromadzone podstawy,   

by sformułować akt oskarżenia i na końcu, by Sąd mógł wydać wyrok. Tylko umiejętne 

postępowanie w tej sprawie może przynieść rezultaty. Wielu uważa, że pedofilia to nie 

przestępstwo, ale wstydliwa przypadłość, którą należy ukryć. Tak kościół w Irlandii ukrywał przez 

długie lata fakt wykorzystywania seksualnego małych dzieci przez księży i zakonników. Skala 

tego molestowania jest niesłychana, bo dotyczyło 40 tysięcy dzieci. Obecnie Rząd Irlandii musi 

przekazywać wielkie odszkodowania. Każda ofiara uzyskuje 65 tys. euro. W budżecie rocznym 

Rząd Irlandii musi zagwarantować 2 miliardy euro na odszkodowania. Nie kończy się to na 

jednym roku. Ukazała się książka pt. ,,Lękajcie się”. W podtytule jest napisane ,,O czym Polska 

woli milczeć”. Jeśli Radny Jan zechce zainteresować się książką, Radna chętnie ją Mu pożyczy, 

jeśli oczywiście temat Radnego nadal interesuje. Radna rozmawiała z Dyrektorem Przychodni 

Psychologiczno Pedagogicznej Tomaszem Chmurskim oraz z Dyrektorem Powiatowej Przychodni 

Psychologiczno Pedagogicznej Barbarą Gogol i z Wicestarostą Janem Białkiem. Wszystkie  

te osoby uważają problem za istotny i są zainteresowane rozwiązaniem, jakie Radna przedstawiła. 

Pan Jan Białek pytał o koszt szkolenia. Radna niestety nie potrafiła odpowiedzieć ponieważ  

nie uzyskała w dniu dzisiejszym odpowiedzi na to pytanie.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda powiedział, że rozumie,  

iż konkluzja jest taka, aby Miasto rozpoczęło program, o którym Radna mówiła.  

Radna Alicja Cyrańska potwierdziła wypowiedź Przewodniczącego  i powiedziała, że chodzi  

o zawiązanie porozumienia,  wysłanie 2 osób na szkolenie i realizację programu. 

Radny Jarosław Checielewski  podziękował z odpowiedzi na interpelacje zgłoszone  

na poprzedniej sesji. Radny otrzymał odpowiedź na temat wniosków o usuwanie azbestu  

z posesji mieszkańców. Do Urzędu Miasta wpłynęło 25 wniosków. W ocenie Radnego, nie jest  

to zbyt pokaźna ilość. Radny zapytał, w jaki sposób Urząd Miasta informował w lokalnych 

tygodnikach w 2013 roku mieszkańców o możliwości składania takich wniosków ?  Poprosił  

o odpowiedź na piśmie. Druga odpowiedź dotyczyła monitoringu skierniewickich szkół  

i kosztów, jakie Miasto ponosi na utrzymanie monitoringu. Radny otrzymał informację, że jest  

to około 10 tys. zł. Nie jest to być może zbyt pokaźna kwota, ale około połowy kamer nie spełnia 

swoich wymogów. Około 5 tys. zł nie jest więc efektywnie wydawane. Pomysł, jaki 

Przewodniczący RMS zgłosił na poprzedniej sesji, dotyczący zajęcia się sprawą jest bardzo 

 na miejscu. Radny zaproponował, aby na Komisji ds. Oświaty i Młodzieży zająć się tematem. 

Radny otrzymał też odpowiedź dotyczącą zadań realizowanych w ramach inwestycji obwodnica 

wschodnia. Zapytał, na jakim etapie jest wykup gruntów związanych z prowadzeniem obwodnicy 

w rejonie pomiędzy torami kolejowymi a ul. Skłodowskiej? Czy przewidziane  

są również wywłaszczenia związane z prowadzeniem inwestycji? Poprosił o odpowiedź na piśmie. 

Radny otrzymał też odpowiedź na temat promocji Święta Kwiatów, Owoców i Warzyw  

w mediach lokalnych i ogólnopolskich. Radny prosił o informacje ogólnopolskie  

a dostał wyczerpującą odpowiedź na temat promocji zarówno w mediach ogólnopolskich,  

jak i lokalnych. Radny podziękował i powiedział, że jeśli chodzi o podane strony internetowe,  

w zasobach portali ciężko to odnaleźć. Radny rozumie, że promocja odbywała się w momencie 



 12 

trwania Święta lub tuż  przed. Poprosił, aby Święto promowane było też w Biuletynie 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Łódzkiego. Ponadto odniósł się do programów 

gospodarczych, jakie przedstawiono na Komisji Budownictwa, Planowania Przestrzennego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska RMS przed kilkoma dniami. Podano informację odnośnie 

uchwał umożliwiających korzystanie ze zwolnień od podatku od nieruchomości  

dla przedsiębiorców. Zapytał, czy Prezydent w ostatnim okresie z takiej możliwości skorzystał? 

Jeżeli tak, ile było takich przypadków i jakiego typu działalności dotyczyły? Poprosił o odpowiedź 

na piśmie. Ponadto przedstawił problem, który wydaje się Radnemu bardzo istotny  

dla mieszkańców, zwłaszcza osiedla Rawka, ale w dalszej perspektywie może dotyczyć nie tylko 

tego osiedla. Poinformował, że w ostatnich 2-3 miesiącach wraz z Radnym Dariuszem 

Chęcielewskim byli interpelowani przez mieszkańców osiedla Rawka, zwłaszcza osiedla Rawent. 

Zgłoszenia dotyczyły działalności zakładów utylizujących i przetwarzających odpady, również 

niebezpieczne, na terenie zakładów porawnetowskich. Aktualnie działają tam 3 firmy zajmujące 

się tego typu działalnością. Radni działalność tą monitorowali i otrzymali od mieszkańców 

dokumentacje fotograficzną z problemem  związaną. Materiał, jaki Radni otrzymali jest 

zatrważający. Ilość odpadów, sposób ich składowania, przykre zapachy (co jest bardzo łagodnym 

określeniem) wydzielające się do atmosfery, są urągające wszelkim obyczajom, a przede 

wszystkim przepisom prawa. Radni skierowali odpowiednie pisma do instytucji rzeczowo 

zainteresowanych tematem a przede wszystkim do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony 

Środowiska, delegatury w Skierniewicach, ale także Powiatowej Stacji Epidemiologicznej, 

Bolimowskiego Parku Krajobrazowego, Straży Pożarnej Urzędu Miasta Skierniewice, Rady 

Miasta Skierniewice. Na niektóre odpowiedzi Radni oczekują a niektóre już otrzymali. Radny 

uważa, że tą najbardziej kluczową odpowiedzią, którą otrzymali jest odpowiedź z Wojewódzkiego 

Inspektoratu Ochrony Środowiska. Odpowiedź jest bardzo wyczerpująca i porusza zarówno 

kwestie prawidłowych jak i nieprawidłowych aspektów działania trzech firm, które ciągle maja 

pozwolenia na działalność na terenach, o których Radny mówi (w rejonie położonym pomiędzy  

ul. Fabryczną, ul. Domarasiewicza, ul. Warszawską i Grabiną) W przypadku każdej z firm WIOŚ 

stwierdził nieprawidłowości związane z ich funkcjonowaniem. Odnośnie pierwszej firmy 

stwierdzono nieprawidłowości w zakresie magazynowania odpadów opakowań po substancjach 

niebezpiecznych ze szkła. Odpady te były zmieszane z innymi niż niebezpieczne odpadami szkła. 

Odpady magazynowane były na zewnątrz budynków w odkrytych paleto-pojemnikach a także  

na pryzmie usypanej na utwardzonym podłożu  placu magazynowego wewnątrz posesji. Odpady  

te były magazynowane niezgodnie z warunkami określonymi decyzją Marszałka Województwa 

Łódzkiego w zakresie zbierania odpadów niebezpiecznych, która przewiduje gromadzenie tych 

odpadów w budynku magazynowym. Oględziny wylotu wód opadowych i roztopowych  wykazały 

niewielki odpływ do rowu substancji ropopochodnych i zawiesin mineralnych. Woda w rowie nie 

była zamarznięta i przepustem pod jezdnią przepływała w kierunku rzeki Rawki. Przypomniał,  

że jest to rezerwat. W trakcie kontroli pobrano próbki wód opadowych do analizy, a także  

do badania na zawartość zanieczyszczeń min. metali ciężkich. W przypadku drugiej z firm 

funkcjonujących na tym terenie, podczas kontroli stwierdzono nieprawidłowość w zakresie 

magazynowania opakowań po substancjach niebezpiecznych. Odpady te były magazynowane 

niezgodnie z warunkami określonymi decyzją Prezydenta Miasta Skierniewice zezwalającą  

na zbieranie odpadów. Poinformował, że zostaną wszczęte przez WIOŚ postępowania.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że temat jest ważny. 

Poprosił o kopie pism, aby radni mogli się z nimi zapoznać. Być może zostanie zwołana specjalna 

komisja, na której omówiony byłby temat. Na komisje zostaliby zaproszeni przedstawiciele 

poszczególnych instytucji. Być może radni zajęliby się sprawą w sposób systemowy.  W chwili 

obecnej można odczytać jeszcze trzy pisma, ale Przewodniczący wolałby, żeby wszyscy radni 

zapoznali się z odpowiedzią. Po konsultacjach z Przewodniczącą Violettą Felczak można 

wprowadzić temat na najbliższą Komisję Budownictwa Planowania Przestrzennego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska lub inne posiedzenie wspólne. Temat jest ważny i wszyscy chętnie 

posłuchaliby opinii Sanepidu i Dyrektora WIOŚ.  
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Radny Jarosław Chęcielewski powiedział, że również uważa, że temat jest ważny. 

Poinformował, że od momentu, kiedy Radni interweniowali i po ingerencji WIOŚ firmy podjęły 

obligowane przez inspektorat pierwsze działania związane z uporządkowaniem terenu. Powiedział, 

że w konkluzji miał pytania do Prezydenta, ale jest w stanie się z pytaniami wstrzymać  

do najbliższej Komisji Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego, czy też Komisji 

Samorządu Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Ładu i Porządku Publicznego.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  zadeklarował swoją pomoc  

w zaproszeniu wszystkich gości.  

Radny Jarosław Chęcielewski powiedział, że firmy dostały pozwolenie na działalność niedawno, 

bo pomiędzy 2008 a 2012 rokiem. W przypadku jednej z firm było to przedłużenie pozwolenia na 

działalność. Jedna z firm pozwolenie uzyskała od Marszałka woj. Łódzkiego 

 a dwie pozostałe od Prezydenta Miasta Skierniewice. Jest to w pewnym sensie nauczka.  

Ci, którzy mieszkają w pobliżu 100m.-200m. od miejsca, o którym Radny mówił, nie mają 

odpowiednich warunków do mieszkania.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że nikt nie daje 

pozwolenia na działanie niezgodne z prawem. 

Radny Jarosław Chęcielewski  powiedział, że można sprawy tego typu kontrolować.  

Radny Adam Stanecki  powiedział, że podczas omawiania sprawozdań z pracy Prezydenta radni 

czytają o konserwacji oświetlenia ulicznego w Skierniewicach. Temat omawianym  

był około 3 miesięcy temu. Były zgłaszane uwagi do PKP Energetyka S.A. Zatrudniony został 

pracownik w Wydziale Dróg i Komunikacji UM. Zapytał, czy po dwóch miesiącach jest poprawa 

w tym zakresie?  Czy rzeczywiście należy zmienić PKP Energetykę S.A, ogłosić przetarg  

i wyłonić nowego wykonawcę? Ponadto powiedział, że w budynku przy ul. Jagiellońskiej mieści  

się Centrum Planowania Kariery Zawodowej. Temat był poruszany już w zeszłym roku. Zapytał, 

co dalej z budynkiem? Mówiono, że Centrum Planowania Kariery Zawodowej oraz Fundacja  

się przeniosą. Fundacja ,,Wspólna troska” już realizuje inwestycje przy ul. Batorego. Następnie 

Radny powiedział, że wiele osób zwraca się do Niego z informacją, że kosztem 2 mln zł,- 

zbudowano targowisko odpowiadające potrzebą mieszkańców i sprzedających. Pawilony przy 

ulicy są zaniedbane. Tereny są prawdopodobnie dzierżawione od ZUM. Zapytał, czy były 

prowadzone rozmowy, na temat pomalowania budynków? Szczególnie chodzi tu o pierwszy 

pawilon od rynku. Budynek wymaga szybkiego pomalowania. Miasto, aby się rozwijało musi 

pozyskiwać środki zewnętrzne, nie tylko z Ministerstwa. Radnemu chodzi szczególnie o środki 

unijne. Główny cykl środków unijnych zamyka się w roku 2013. Od roku 2014 do roku 2020 

Polska ma otrzymać ogromne środki. Nie powtórzy się to w latach następnych. Zapytał,  

czy na dzień dzisiejszy można powiedzieć o przygotowaniach do  sięgnięcia po środki unijne? Jest 

wiele inwestycji, których bez w/w środków Miasto nie jest w stanie zrealizować. Następnie Radny 

powiedział, że niedawno podjęta została uchwała o zamiarze likwidacji Centrum Kształcenia 

Ustawicznego. Od września młodzież przeniesie się do ZSZ Nr 2. Zapytał, czy trwają pracę  

i podejmowane są decyzje odnośnie przeznaczenia budynku po CKU? 

Radna Danuta Nowakowska  powiedziała, że na  skrzyżowaniu ul. Leśmiana z ul. Szarych 

Szeregów, szczególnie w soboty jest ogromny problem. Mieszkańcy ul. Leśmiana prosili Radną, 

aby zwróciła na problem uwagę. Jest tam skrzyżowanie. Są parkingi przed sklepem Carrefur   

i innymi sklepami, ale w soboty parkowanie odbywa się po obu stronach ulicy, na samych 

zakrętach,, gdzie wyjeżdżają samochody. Jest bardzo słaba widoczność i może dojść  

do tragedii. Zapytała, czy nie można postawić tam zakazu parkowania. Widoczność  

na zakrętach jest znikoma. Jest ogromne niebezpieczeństwo i zagrożenie kolizją. Ponadto Radna 

poruszyła kwestię budynku Urzędu Miasta  przy ul. Senatorskiej 12. Zwróciła uwagę na dach 

budynku, który przecieka. Radna bywa w ZNP i nawet dziś widziała, że stoją tam pojemniki,  

do których leci woda z sufitu. W takim samym stanie jest klub ZNP. Szczególnie przy oknach. 

Wszystko się sypie. Na korytarzu stoją pojemniki, do których leci woda.  



 14 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że w oficynach 

jest podobnie. Budynek, w którym znajduje się Wydział Kultury, Sportu i Promocji Miasta UM 

Skierniewice jest zagrzybiony. Jest to kwestia zimy.  

Radna Danuta Nowakowska  powiedziała, że podobna sytuacja będzie miała miejsce podczas 

opadów deszczu. Ponadto Radna powiedziała, że Radny Adam Stanecki zwrócił uwagę  

na budynek ,,Wspólnej troski” oraz ,, Centrum Planowania Kariery”. Zdaniem Radnej należy 

zastanowić się nad pomieszczeniami dla Hospicjum, gdyż nie można pozwolić na to, aby takie  

stowarzyszenie zniknęło ze Skierniewic.   

Radny Krzysztof Jażdżyk zapytał na jakim etapie jest postęp prac i kiedy ostatecznie zostanie 

rozwiązany problem odwodnienia ul. Napoleońskiej i ulic  przyległych? 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda  powiedział, że na poprzedniej 

sesji zadawał pytanie dotyczące konkursu na dyrektora nowej instytucji kultury. Przewodniczący 

otrzymał odpowiedź, iż Miasto czeka na publikację uchwały w sprawie likwidacji MCK. 

Poinformował, że uchwała została już opublikowana i ponowił swoje pytanie. Ponadto Radny 

powiedział, że na ostatnim z posiedzeń Komisji Budownictwa Planowania Przestrzennego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska z Komisją Mienia Komunalnego i Rozwoju Gospodarczego  

omawiane były programy realizowane przez Miasto Skierniewice. Radny zapytał jakie projekty 

zostały zgłoszone do kluczowych projektów RPO Województwa Łódzkiego?   

 

P u n k t  17 

 Wolne wnioski i oświadczenia.  

 

Radna Violetta Felczak powiedziała, że swoją wypowiedź rozpocznie od cytatu z ostatniej sesji 

Rady Miasta, który brzmi ,,Uważam, że każdą ocenę należy zacząć od siebie, zanim się zacznie 

oceniać innych, jak wykonują pracę”. Są to słowa Radnej Danuty Nowakowskiej. Zapytała, dlaczego 

Radna Danuta Nowakowska pozwala sobie oceniać innych, zanim dokona oceny własnej osoby? 

Skoro Radna Danuta Nowakowska ma z tym problem, Radna Violetta Felczak pomoże. 

Powiedziała, że terminy  dyżurów radnych RMS znajdują się na drzwiach pokoju 105 Urzędu Miast 

Skierniewice. Można tam przeczytać, że Radna Danuta Nowakowska dyżuruje w środy od 17.00  

do 18.00. Od dawna do Radnej jak i innych radnych dochodziły informacje, że Radna Danuta 

Nowakowska nie przychodzi na dyżury.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda powiedział, że nigdy nie było 

zwyczajem Rady Miasta, aby pozwalano sobie na tzw. wycieczki wobec siebie.  

Radna Violetta Felczak powiedziała, że jest to dziwne i prawdopodobnie jest to nowy zwyczaj, 

gdyż taka wycieczka miała miejsce.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda powiedział, że stara  

się powstrzymać wypowiedzi at persona, ale Przewodniczący Radnej nie zabroni i oczywiście może 

Ona kontynuować swoją wypowiedź. Prosi, aby starano się unikać dyskusji między sobą o tym,  

kto jak pracuje. Każdy z radnych ma wolny mandat i pracuje na tyle, na ile pozwala mu energia. 

Podstawowe zadania radnych to nadzór nad działalnością Prezydenta i sprawy Miasta. Nie należy 

brać z Sejmu zwyczajów takich, że ważniejsze jest, kto komu co powiedział od ważniejszych 

kwestii. 

Radna Violetta Felczak  powiedziała, że jest to sprawa ważna dla Miasta. Skoro Radna Danuta 

Nowakowska zadeklarowała, że będzie pełniła dyżury w Biurze Rady, to powinna dopełnić tego 

obowiązku. Przez ostatnie 8 tygodni Radna przychodziła na dyżur Radnej i Radnej nie było. 

Reasumując od października 2010 roku do marca 2013 roku przeszło 100 razy Radnej nie było  

na dyżurze w Biurze Rady. Zdaniem Radnej jest to ważne dla Miasta. 

Radna Danuta Nowakowska  powiedziała, że faktycznie zadeklarowała swoje dyżury w środy.  

Na początku Radna przychodziła, ale w związku z tym, że był to czas zmarnowany, gdyż nikt na 

dyżury nie przychodził Radna ustaliła z Pracownikami Biura Rady, że jeśli osoby będą 

zainteresowane skontaktowaniem z Radną, podawany będzie Jej numer telefonu. Jeśli ktoś chce się  

z Radną spotkać, dzwoni do Niej i Radna się umawia. Jeśli interesant chce przyjść  
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na spotkanie do Biura Rady, Radna jest do dyspozycji a jeśli nie, spotkanie odbywa  

się w umówionym miejscu. 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda powiedział, że jest to zwyczaj 

przyjęty przez wielu Radnych. Z racji korespondencji Przewodniczący musi we wtorki przychodzić. 

Powiedział, że nie jest to punkt do debaty na temat tego, kto przychodzi a kto nie przychodzi  

na dyżury.  

Radna Alicja Cyrańska powiedziała, że dość długo rozmawiano na temat  standardów 

obowiązujących radnych. Radna Danuta Nowakowska była surowym cenzorem. W tej chwili Radne 

po prostu pytają, jak to jest z tymi standardami? Radna Danuta Nowakowska mówi, że nie 

przychodzi na dyżury dlatego, że nie ma zainteresowania. Radna Alicja Cyrańska również  

na dyżury przychodzi, interesanci  nie przychodzą, ale raz na rok zdarzy się petent, który przyjdzie  

i dobrze, kiedy radny jest na swoim miejscu. Brak kontroli sprawił, że Radna Nowakowska  

nie wypełniała swoich obowiązków i w ten sposób wprowadziła w błąd mieszkańców,  

gdyż informowała ich o swojej gotowości do działania podczas, gdy tego nie robiła. Fakt 

lekceważenia powinności związanej z pełnieniem mandatu radnego musi zasługiwać na krytykę, 

obniża bowiem standardy zachowań w samorządzie.  

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda poprosił o nie kontynuowanie 

wypowiedzi at persona. Są pewne standardy, które Rada Miasta  próbowała utrzymywać do tej pory. 

Każdy może się zagalopować, ale nie należy robić tego typu wycieczek miedzy sobą. 

Radny Andrzej Melon  powiedział, że chciałby odnieść się do wypowiedzi Radnej Alicji 

Cyrańskiej. Powiedział, że jeśli chodzi o pedofilię, w tej chwili modne jest atakowanie kościoła  

z różnych stron. Widzi się to często w mediach. Problem pedofilii nie jest problemem kościoła. Jest 

to bardzo szeroki problem i dotyczy zarówno różnego rodzaju rodzin, wychowawców młodzieży  

i pedagogów. Problem jest naprawdę duży i spłycanie tego do problemu kościoła jest pewną 

niezręcznością.  

 

P u n k t  18 

 Sprawy różne 

 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda przypomniał o obowiązku składania 

oświadczeń majątkowych do końca miesiąca kwietnia.  Poinformował, że od miesiąca marca 

miesięcznik Związku Miast Polskich „Samorząd Miejski”  będzie ukazywał się w postaci 

elektronicznej – radni, którzy chcieliby otrzymywać miesięcznik drogą elektroniczną proszeni  

są o wyrażenie zgody na udostępnienie swoich adresów mailowych w Biurze Rady Miasta. 

 

Ponadto Przewodniczący poinformował, że do Biura Rady Miasta Wpłynęły następujące pisma: 

- zawiadomienia Wojewody Łódzkiego o wszczęciu postępowania w celu kontroli legalności 

Uchwały Rady Miasta Skierniewice Nr XXXII/4/13 oraz Uchwały Nr XXXII/12/13, 

- pismo Klubu Biegacza TRUCHT Maraton Skierniewice z dnia 28 lutego br. w sprawie prośby 

o sponsoring, 

- pismo radnych Rady Miasta Skierniewice z dnia 6 marca br. w sprawie podejrzenia  

o niezgodnym z przepisami prawa składowaniu i przetwarzaniu materiałów niebezpiecznych, 

toksycznych i zagrażających zdrowiu na terenach po dawnych zakładach Rawent. 

 

Przewodniczący powiedział ponadto, że w tej chwili Skierniewice są atakowane przez 

informatory ogólnopolskie. Kwestia dotyczy zdrowia. Informacje związane z publikacjami płyną 

też do Przewodniczącego i prawdopodobnie Prezydenta Miasta. Przewodniczący miał okazję  

w ostatnim czasie wysłuchać zarówno Policji jak i Straży Miejskiej. Z niepokojem dostrzega się, 

że pogotowie potrafi pojawić się po 20 minutach. Ma być to przedmiot rozmowy na posiedzeniu 

Komisji Bezpieczeństwa przy Prezydencie Miasta. Przewodniczący zastanawia się, czy nie 

byłoby poświecić trochę czas, być może nawet na wspólne posiedzenie Rady Powiatu i Rady 

Miasta. W chwili obecnej problem w Mieście jest dość duży.  Być może dobrze byłoby 
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wysłuchać, co na ten temat do powiedzenia mają poszczególne służby. Szczególnie,  

że w ostatnim rankingu, jaki się ukazał, jednym z największych problemów powiatu 

skierniewickiego jest zdrowie. Jest to temat ważny i wypadałoby, żeby Rada Miasta się nim 

zajęła. Poprosił o sugestię radnych.  Jeśli będzie potrzeba, Przewodniczący postara się takie 

spotkanie zorganizować.   

Prezydent Miasta Skierniewice Leszek Trębski powiedział, że padło wiele nie do końca 

sympatycznych sformułowań, ale taki moment też w historii Rady Miasta musi nastąpić, 

Prezydent dla przeciwwagi chciałby podzielić się z Radą Miasta miłą informacją. Polecił wizytę  

na stronach Ministerstwa Rozwoju Regionalnego, gdzie Skierniewice są bardzo wysoko 

kwalifikowane. Poinformował też, że w dniu dzisiejszym o godz. 10.00 Rada Gminy podjęła 

uchwałę pozytywnie opiniującą projekt przyłączenia około 20 ha do Miasta Skierniewice. Jeśli 

wszystko pójdzie dobrze, to w przyszłym roku, Skierniewice powiększą się o kolejne 20 ha.  

Ponadto z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych Prezydent życzył, aby wszystkie 

informacje były informacjami pozytywnymi, aby zbliżający się czas był czasem nadziei, nowych 

marzeń oraz miłych spotkań.  

Przewodniczący Rady Miasta Mariusz Dziuda  w imieniu radnych i Prezydium Rady Miasta 

złożył życzenia wszystkiego najlepszego wszystkim pracownikom Urzędu Miasta, spółek  

oraz mieszkańcom Miasta Skierniewice. Życzył  samych ciepłych myśli i spotkań.   

 

 

 P u n k t  19 

Przewodniczący Rady Miasta Skierniewice Mariusz Dziuda dokonał zamknięcia XXXIV 

sesji  Rady Miasta Skierniewice. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady 

 

Mariusz Dziuda 

Protokołowały: 

Magdalena Krawczyńska 

Agnieszka Karcz 


